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UITNODIGING
De jaarvergadering is op woensdag 11 december in de 
Voorhof.  De vergadering begint om 20.00 uur. U bent van 
harte uitgenodigd. 

van een popkoor. 
De avond werd afgesloten met 
een klein hapje en een drankje.

Met zoveel vertegenwoordigers 
van zoveel verenigingen leek 
het wel een gigantische fa‐
miliereunie.

Om te kunnen stemmen moet 
je lid zijn van de Rabobank. 
Hoe lid te worden van de 
Rabobank is te vinden op onder 
andere de website van de bank.
De Rabobankleden kunnen hun 
stem uitbrengen op de vereni-

gingen of stichtingen die zij 
een warm hart toedragen. 
Deze stemmen zijn geld 
waard. Het is dus in het 
belang van de vereniging of 
stichting om zoveel mogelijk 
stemmen te werven. 
Dus komend jaar weer mee‐
doen.

****

Beste tuinders,
Misschien is het toch goed om 
het volgende weer even onder 
de aandacht te brengen. In de 
afgelopen decennia is gepro-
beerd de leden wat meer bij het 
wel en wee van de vereniging te 
betrekken. Zo is er gevraagd om 
bijdragen te leveren voor de 
website en het clubblad in de 
vorm van foto's en verhaaltjes 
over bijvoorbeeld het wel en wee 
van de tuin. Ook het maken van 
een blog* is een mogelijkheid. 
Eerlijk gezegd zijn die bijdragen 
minimaal geweest. Eén persoon 
levert regelmatig stukjes aan, 
waarop de redactie dan verder 
kan voortborduren.
Dus tuinders stuur ook eens 
wat leuks in.  

Als tuinadvies wil ik nog mee-
geven om rekening te houden 
met de erg zachte winters. Het 
onkruid groeit in de huidige 
winters bijna net zo snel als in 
de zomer. Dus schenk ook in de 
winter aandacht aan 'niet 
gewenst kruid'.

*(Blog is een afkorting die veel 
wordt gebruikt, maar de oor-
spronkelijke term is weblog. Een 
blog is eigenlijk niet veel meer 
dan een plek op het internet 
waar regelmatig artikelen wor-
den geplaatst) 

Rabobank
Hiernaast is het 
resultaat weerge-
geven van de 
Rabo ClubSupport 
actie wat betreft 
onze vereniging. 
Tijdens een 
feestelijke avond 
op woensdag 16 
oktober 2019 in 
het AGORA 
Theater te 
Lelystad ontvin-
gen 131 vereni-
gingen en stichtingen in Ooste-
lijk en Zuidelijk Flevoland een 
financiële bijdrage van Rabo 
ClubSupport 2019. 

Naast de uitreiking traden op 
o.a.: Het piratenkoor Dronten 
en een selectie 1&2 van Bas-
gymnastiek. Verder was er een 
leuke presentatie van Carien 
Kleibeuken, topschaatster, hoe 
ze als jong meisje met schaat-
sen is begonnen en hoe ze 
omgaat met wedstrijdspanning. 
Verder was er een optreden 
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AGENDA 12 DECEMBER 

1. Opening

2. Mededelingen

3. Notulen 12 december 2018 (zie hiernaast)

4. Ingekomen en uitgaande post
Monitoring mug

5. Jaarverslagen en financiële zaken
5.1 Verslag van de secretaris (blz. 3)
5.2 Verslag van de penningmeester (blz. 4)
5.3 Vaststelling begroting (blz. 4 en 5) (geen 

wijzigingen huur en contributie)            
5.4 Kascontrolecommissie ( de heren Dingemanse  en 

Geluk; reserve is dhr. Klomp)
5.5 Benoeming nieuwe kascontrolecommissie
5.6 Tuinkeuringscommissie (blz. 6) 

6. Bestuursverkiezing
            Aftredend is de heer Jan Booij (voorzitter). 

Herkiesbaar.
        
           Indien de leden één of meer  tegen  kandidaten 

wensen voor te dragen, dan kunnen zij dit 
schriftelijk, met handtekeningen van ten minste 10 
leden tot 1 uur voor de aanvang van de vergadering 
aanmelden bij de voorzitter.

9. Rondvraag

10. Sluiting 

 

Punt 3 Notulen
Verslag van de algemene leden
vergadering van 12 december 2018

Aanwezig: 17 leden
Afwezig met kennisgeving: Dhr. 
Spijkerman en mevr. Timmermans.

1. Opening
De voorzitter opent de vergadering en heet 
een ieder welkom.

2. Mededeling
Vraag; Tot wanneer blijven we hier zitten 
en/of het complex geïntegreerd kan worden 
binnen het huidige bouwplan? Antwoord is 
dat het bestuur zelf nog niet weet wat er 
gaat gebeuren. Bij het eerst volgende over
leg zullen wij deze vraag meenemen.
De borgsom is nu niet aan de orde, omdat 
het bestuur zich bezig heeft gehouden met 
de AVG (algemene verordening gegevens
bescherming) zie verenigingsblad augustus 
2018.

3. Verslag van de algemene 
ledenvergadering   13 december 
2017
Wordt goedgekeurd en vastgesteld.

4. Ingekomen en uitgaande post
Mails en brieven i.v.m. verhuur en opzeg‐
gingen.

5. Jaarverslagen en financiële zaken:
5.1 Verslag van de secretaris –  Het 

branden van snoeihout is aan de orde 
geweest en daarna is het verslag 
goedgekeurd en vastgesteld.

Branden snoeihout: Tot nu toe werden  er 
plekken aangewezen om snoeihout te 
verzamelen voor de verbranding. Het is 
gebleken dat niet alleen snoeihout wordt 
verzameld, maar ook ander materiaal wat 
niet verbrand mag worden in het openbaar. 
Waar het vandaan komt is meestal niet 
meer te achterhalen. Daarom heeft het 
bestuur besloten: Wanneer u snoeihout 
heeft om te verbranden houd het op u eigen 
tuin. Zorg dat dit op een plek ligt waar het 
verbrand kan worden. Meldt dit bij de 
voorzitter, secretaris of dhr. Arend Mulder. 
Als wij gaan branden mag u dit dan zelf 

Hierbij nodigen wij u uit tot het bijwonen van onze jaarlijkse algemene 
ledenvergadering op woensdag 11 december in “De Voorhof”, aanvang 20.00 uur.

Courgette
Dit is een veelzijdige vrucht met vele toepassingsmogelijk-
heden. Heel laag in calorieën, rijk aan vitamines en mine-
ralen en neutraal van smaak. Je kunt er verschillende 
soepen mee maken, roerbakken al dan niet met andere 
groenten of vruchten, grillen in een pan of op de barbecue, 
raspen in salades en vast nog veel meer. Zoek maar eens 
op internet.
Wil je alvast aan de gang, volg dan dit lekkere recept.
Neem zoveel courgette als je lust, snijd in plakken van ca. 
5 mm en marineer een uurtje  met olijfolie, knoflook, tijm 
en oregano. Bestrooi met wat zout en peper en gril ze een 
paar minuten tot ze zacht en mooi gestreept zijn aan beide 
kanten. Lekker met pasta of gebakken aardappeltjes.
Bente Somai.
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doen of wij branden  het mee.
(Moet van te voren gemeld wor
den bij de gemeente en de ver‐
gunning moet getoond kunnen 
worden.)

5.2 Verslag van de penning‐
meester
Na een kleine toelichting wordt 
dit goedgekeurd.
5.3 Vaststelling begroting  
Begroting wordt vastgesteld 
zoals voorgesteld. Geen huur en/
of contributieverhoging nodig.
5.4 Kascontrolecommissie  
Dhr. Tijssen doet verslag. De 
financiën zijn gecontroleerd en 
alles is in orde bevonden. Hij 
plaatst ook de opmerking dat 
alles er goed verzorgd uitziet. 
Aan de penningmeester en het 
bestuur wordt decharge verleend. 
Dhr. Tijssen wordt bedankt voor 
zijn diensten.
5.5 Nieuwe kascontrolecommis
sie:  Dhr. Dingemanse, dhr. J. 
Geluk en  reserve dhr. B. Klomp.

5.6 Tuinkeuringcommissie Dit 
jaar is er maar twee keer gekeurd 
omdat het een droge zomer is 
geweest. Zowel het onkruid als 
het gewas wilde niet zo goed 
groeien. Ondanks de droge zomer 
zijn er toch 18 leden gemaand om 
de tuin schoon te maken. We heb
ben wat last gehad van de colora
dokever, maar door het warme 
weer bijna geen phytophthora ge‐
constateerd.

6. Bestuursverkiezing
Aftredend zijn de heren Tijn 
Bouw (penningmeester) en 
Stoffel Aarsen (algemeen 
bestuurslid).Beide heren worden 
bij acclamatie herkozen.

7. AVG
Sinds 25 mei 2018 geldt de 
nieuwe Algemene verordening 
gegevensbescherming AVG.
Bestuur is bezig geweest met het 
maken van regels voor de vereni
ging aangaande de nieuwe AVG . 
Wij willen  natuurlijk zorgvuldig 
omgaan met de gegevens van 
onze leden. Het e.e.a. is te lezen 

in het infoblad van augustus 2018 
en staat op de website. De ver‐
gadering gaat met de inhoud 
akkoord.

8. Bijen houden
In het verleden  werd op som
mige tuinen bijen gehouden. 
Doordat er enkele leden gestoken 
zijn, is toen besloten om geen 
bijen meer op het complex toe te 
staan. De situatie is nu echter zo 
dat de bijen populatie het erg 
moeilijk heeft en dit heeft  weer 
grote invloed op de bestuiving 
van  gewassen.  Er volgt een 
discussie hierover. Er is besloten 
dat men er nu niet principieel  op 
tegen is om bijen te houden.

9. Rondvraag
De tegelpaden liggen hier en daar 
niet goed. Er vallen allemaal 
spleten tussen wat gevaar ople
vert bij het fietsen en lopen. 
Graag de tegels bij de eigen tuin 
goed leggen. Op grond van het 
reglement is een ieder verant
woordelijk  voor zijn deel van het 
hoofdpad.

Het  schooltuinproject is afge
sloten. De helpende leden waren 
meer met de schooltuinen bezig 
dan de kinderen, vooral in de 
vakantie. Ook de belangstelling 
liep terug.

Er wordt gevraagd of er een open 
dag gehouden kan worden. 
Gezien de ervaring in het verle
den lijkt het ons geen goed idee. 
Te weinig belangstelling!

Opmerking ; Maak een inven
tarisatie van wie mee gaat ver
huizen. Lijkt op dit moment niet 
actueel omdat wij niet weten 
wanneer we moeten verhuizen. 
Als we weten wanneer wij moe
ten gaan verhuizen dan is het 
vroeg genoeg om dit te inventari‐
seren.

10. Pauze
Aan een ieder wordt nog een 
drankje aangeboden en  na de 
pauze wordt er een video 
getoond  over “Moderne 
mechanisatie in de landbouw” 
door dhr. Ben Klomp.

11. Sluiting
Voorzitter bedankt dhr. Klomp 
voor het vertonen van de mooie 
en interessante video en sluit de 
vergadering.

******

Punt 5 zie volgende 
bladzijde.
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Punt 5 Jaarverslagen en 
financiële zaken

5.1 Verslag van de secretaris 
seizoen 2018/2019

Het bestuur is een paar keer bij 
elkaar geweest. Hierbij zijn de 
lopende zaken besproken. 
Daarnaast is er regelmatig 
mondeling of telefonisch 
contact geweest.

Diefstal en vernieling;

Ook dit jaar is melding 
gemaakt van diefstal. Zo er een 
half rijtje wortels weggehaald 
en loof netjes achtergelaten. Er 
zijn ook  aardbeien andere fruit 
en groenten gestolen.

Plantjesdepot:

Vraag is of dit gehandhaafd 
moet worden. is weinig tot geen 
aanbod van plantjes . 
Misschien moeten we het 
plantjesdepot maar afschaffen.

Branden afval:

Ook in het afgelopen na- en 
voorjaar hebben we een aantal 
hopen aan snoeihout verbrand. 
Prettig was dat veel hopen op 
de eigen tuin van de leden . Zo 
konden wij gecontroleerd 
branden zonder rommel wat 
niet  hoort. Start van het 
nieuwe brandseizoen is van 
begin oktober 2019 tot en met 
eind april. Houd het snoeihout 
op uw tuin en laat aan het 
bestuur weten. Dan kunnen we 
uw waarschuwen wanneer we 
gaan branden of branden dit 
mee. Misschien ten overvloede 
maar er zijn regels aan de ver‐
gunning. Ook het verbranden 
van afval in een ton of vuurkorf 
in het openbaar is wettelijk niet 
toegestaan.

Onderhoud vrije tuinen;

Dit seizoen is het noodzakelijke 
onderhoud gepleegd aan vrij 
tuinen. Een paar tuinen zijn 
geseisd en ontdaan van verwil-
derde bessen- en frambozen-
struiken. Ook is een lid 

gevraagd om overhangende te 
snoeien.

Paden en maaien;

Ook dit seizoen heeft C. Aarsen 
de boel goed bijgehouden en 
liggen de grasstroken goed bij. 
Moet wel zeggen dat de paden 
midden in het complex er een 
beetje slordig bijliggen. Vele 
tegels liggen uit elkaar. Leden 
klagen erover. Beste mensen, 
neem het initiatief en wacht 
niet tot dat het bestuur u erop 
aanspreekt. De paden horen bij het 
onderhoud van uw tuin.

Secretaris; Ashok Somai

5.2 - 5.4 Financiële zaken.
 
Op de volgende bladzijde staan 
de financiële overzichten. Dit 
wordt toegelicht door de pen-
ningmeester Tijn Bouw.  Het 
bestuur stelt voor de contributie 
en huur niet te veranderen.

(Het bedrag van de Rabo Club-
actie is na 31 oktober binnen-
gekomen, dus dat staat niet in 
de tabellen.)
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5.6 Tuinkeuringscommissie
De keuringscommissie van de 
volkstuinen is dit jaar 3x langs 
geweest om te keuren.
In het begin van het aardappel-
seizoen was er op sommige 
plekken veel last van de colora-
dokever; houd dit komend 
seizoen goed in de gaten en tref 
tijdig maatregelen.
Phytophthora is niet veel 
geconstateerd. Dit komt ook 
door het droge weer.Over het 
algemeen liggen de tuinen er 
redelijk tot goed bij. Begin 
tijdig met onkruidbestrijding 
dan heb je er het minste werk 
aan.
Let ook op het vele sloophout 

etc op de tuinen; ruim dit tijdig 
op, dat voorkomt ergenis van 
uw tuinburen en u zelf.
               ****

Keuringsdatum aantal Opmerking

13 mei 5 Onkruid wieden

26 juni 5 Onkruid wieden

22 augustus 7 Onkruid wieden

1 Phytophthora

1 Snoeien

1  Hout opruimen

Wat is onkruid? 
Dit zegt Wikipedia erover.

In principe kan elke planten-
soort als onkruid worden 
beschouwd. Er is geen objec-
tieve of biologische definitie 
van onkruid. Wat men als onge-
wenst beschouwt, is afhankelijk 
van het gebruik van de grond 
waar het onkruid voorkomt en 
van de beoordelaar. Het is 
mogelijk dat een plant in de 
ene omgeving als onkruid 
gezien wordt, bijvoorbeeld 
doordat hij overdadig groeit en 
zo tuinplanten overwoekert, 
terwijl deze in een andere 
omgeving als niet ongewenst of 
zelfs als aantrekkelijk wordt 
beschouwd, zoals in wilde tui-
nen. In de biologische landbouw 
zijn sommige kruiden welkom, 
terwijl ze in de reguliere land-
bouw als ongewenst worden 
gezien. Lijsten van onkruiden 
hebben dan ook alleen maar zin 
in de context van een bepaald 
grondgebruik. De opvatting 
over onkruiden kan in de loop 
van de tijd ook veranderen.

Er blijkt ook een tijdschift met 
de naam "Onkruid" te zijn. 
Onkruid begon in 1978 als 
'tweemaandelijks tijdschrift 
voor een nieuwe manier van 
leven' en tot op heden weet het 
kennelijk nog genoeg abonnees 
en kopers te trekken, want het 
bestaat nog steeds. Het wordt 
nog altijd uitgegeven door de 
Stichting Onkruid in Avenhorn.
                       

******
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Rabarber, wie kent hem 
niet?
Wie kent hem niet, de rabarber-
plant. Ik denk dat iedere volks-
tuinder deze plant wel kent, 
maar toch lijkt het een gewas 
dat tot de vergeten groenten 
gerekend kon worden. “Kon”, 
omdat de rabarber op de weg 
terug lijkt te zijn. Ik heb een 
aantal artikelen op internet 
gevonden en ook een artikel van 
de hand van Romke van de Kaa 
(een tuingoeroe), maar de mees-
te informatie op internet lijkt 
ontleend aan: 
 "Praktijkonderzoek voor de 
Akkerbouw en de Vollegronds‐
groenteteelt", teelthandleiding 
nr. 82 juni 1998.

Rabarber staat al bijna 5000 
jaar in hoog aanzien, zij het 
aanvankelijk niet als groente, 
maar als geneesmiddel. De Chi-
nezen hebben de plant waar-
schijnlijk uit de Aziatische 
steppen gehaald. Omstreeks 
1600 ontdekte John Gerard, 
hofbotanicus van de Engelse 
koning Charles I,  in Engeland 
dat men de bladstelen kon eten 
gelijk snijbiet en spinazie. Het 
duurde echter nog tot 1750 
voordat rabarber als groente 
een grotere bekendheid kreeg. 
In Duitsland dateert de teelt 
als groentegewas van om-
streeks 1850, in Nederland van 
1900. 
Rabarber kan meestal vanaf de 
lente worden geoogst. Om vroe-
ger in het jaar van de rabarber 
te kunnen eten, kan ze gefor-
ceerd worden. Het forceren door 
de pollen in een donkere ruimte 

te brengen, is 
van nog jon-
gere datum. 
Verder wordt 
in het voorjaar 
de buitenteelt 
vervroegd door 
afdekken met 
lichtdoorlatend
, veelal geper-
foreerd folie of 
vliesdoek, dan 

wel met lichtdichte folietunnels 
en grondverwarming. In de 
teelthandleiding worden zowel 
de normale teelt als het ver-
vroegen en forceren van rabar-
ber behandeld. Het forceren 
gebeurde ook wel met van die 
mooie terracotta forceerpotten; 
van die klokvormige potten.
Rabarber is een meerjarige 
plant uit de duizendknoop-
familie (Polygonaceae). Tot deze 
familie van tweezaadlobbige 
planten behoren naast de 
rabarber ook boekweit en vele 
andere planten die we kennen 
uit de siertuin zoals de bruids-
sluier (Fallopia) en Persicaria's 
maar ook lastige onkruiden, 
zoals verschillende soorten 
zuring.
Rabarber houdt van voedzame 
en vochtige grond. Daarom tref 
je de plant in Noord- en Zuid-
Holland ook vaak in de sloot-
kant aan. De rabarberplant is 
oersterk. Het is dan ook hele-
maal niet noodzakelijk om de 
bloeistengel te verwijderen, 
want als de plant voldoende 
voeding (mest/stikstof) en vocht 
krijgt verzwakt ie niet.
Dan is er nog het verhaal over 
het oxaalzuur dat slecht zou 
zijn voor je botten. Oxaalzuur 
bindt onder meer calcium, zegt 
Renger Witkamp, hoogleraar 
voeding en farmacologie aan de 
Wageningen Universiteit. 
Sommige mensen stoppen om 
die reden kalk (krijt) in een 
gerecht met rabarber, waardoor 
het oxaalzuur niet uit het 
darmkanaal wordt opgenomen. 
Omdat in de stelen maar weinig 
oxaalzuur zit, noemt de 

hoogleraar de gewone eetbare 
rabarber 'niet echt giftig'. De 
bladeren bevatten wel veel 
oxaalzuur en die kun je dus 
beter niet eten.
'Rabarber dankt zijn zure 
smaak aan oxaalzuur', zegt 
Ernst Woltering, hoogleraar 
productfysiologie en -kwaliteit 
aan de Wageningen Universi-
teit. Dat is een stof die 
bijvoorbeeld ook in spinazie, 
postelein, knolselderij, zuring 
en pastinaak zit. De bladeren 
van de plant bevatten de hoog-
ste dosis oxaalzuur.
Kortom, eet rustig het hele 
seizoen door af en toe rabarber.

Voedingswaarden
100 gram verse onbereide 
rabarber bevat gemiddeld twee 
gram koolhydraten, 0,5 g eiwit 
en 0,1 g vet. Verder aan 
mineralen 300 mg kalium, 40 
mg calcium, 0,5 mg ijzer en aan 
vitamines 0,05 mg B1, 0,02 mg 
B2 en 10 mg C. Verder worden 
nog magnesium en vitamine K 
genoemd. De energiewaarde 
van 100 g is 46 kJ (1 
joule=0,238 845 9 calorie, dus 
46 kJ en 11 Kcal). 
Het is echter lastig een com-
pleet overzicht van de voe-
dingswaarden te vinden.

De smaak
De smaak van de stengels 
hangt sterk af van het ras en 
kan variëren van zoet tot zuur.
Globaal gesproken zijn de 
rassen met groene stelen :



Volkstuinvereniging Biddinghuizen
http://volkstuinbiddinghuizen.nl 
Secretariaat: A. Somai, Uitloper 46, 8256 CD
Kamer van Koophandel Lelystad nr.: 40059843

Contributie: € 10 per jaar
Tuinhuur: € 12,50 per are (100m2) per jaar
Rekeningnr. vereniging NL78RABO 0348 1245 70 
t.n.v. M. Bouw
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•smaken zuurder
•zijn beter om in te vriezen
•hebben een sterkere groei

en de rassen met rode stelen :
•hebben een lagere opbrengst
•smaken minder zuur en zijn 
dan ook een stuk zoeter 
(smakelijker)

Plaagdieren, Zuringhaantjes
In Nederland komen twee blad-
keversoorten voor, namelijk het 
groen zuringhaantje (Gastro-
physa polygonï) en het twee-
kleurig zuringhaantje {Gastro-
physa viridula). De eerste is 4-6 
mm lang en goudkleurig-groen.
De tweede is iets kleiner, don-
kerblauw tot groenachtig van 
kleur en heeft een rood hals-
schild.
Beide soorten overwinteren als 
imago (als kever) in de grond bij 
de waardplanten op een diepte 

                  
            Bestuur:
   Voorzitter en tuinuitgifte
   Jan Booij                 
   tel.: 332126   
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van 5-15 cm. In de eerste helft van mei komen ze 
tevoorschijn. De eitjes worden op de onderzijde van de 
bladeren afgezet. De groene zuringhaan kan bij een 
optimumtemperatuur van 15°C per wijfje gemiddeld 
100-1000 eitjes leggen. De larven en kevers vreten 
gaten in de bladeren, die groot en onregelmatig uit- 
groeien. Deze bladbeschadiging leidt bijna nooit tot 
echte schade. Bestrijding is niet nodig.

Rabarberrassen:
•  'Goliath':  Laat ras met dikke stelen. Zure smaak.
•  'Frambozenrood': Midden vroeg ras met vrij zware 

rode stelen en rode voet. 
•  'Miesa': Zeer lekkere, maar korte en dunne stelen en 

dus ook een lage opbrengst
•  'Victoria': Groene vrij dikke stelen met een hoge 

opbrengst.
•  'Valentine': Late F1-hybride die geen zaadstengels 

vormt met rode stengels.
•  'Timperley Early' Zeer vroeg ras met vrij dunne, 

kromme stelen. Vrij populair ras in Groot-
Brittannië.

•  'Sutton's Seedless' Een Engels ras met dikke, rode 
stelen (binnen- en buitenkant).

•  'Holsteiner Bloed' Middenvroeg ras met rode stelen 
en met het hoogste gehalte oxaalzuur onder de 
rabarberrassen.


